

农业工程学报

Transactions of the Chinese Society of Agricultural Engineering

首页 中文首页 政策法规 学会概况 学会动态 学会出版物 学术交流 行业信息 科普之窗 表彰奖励 专家库 咨询服务 会议论坛

首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇

纳米二氧化钛闪照强光光催化杀菌与保鲜技术初探

Preliminary study on technology of disinfection and preservation by photocalysis using nanometer ${\rm Ti}0_2$ and flashlight

投稿时间: 2002-9-29 最后修改时间: 2003-3-5

稿件编号: 20030444

中文关键词: 钠米二氧化钛; 杀菌; 保鲜; 闪照强光; 光催化

英文关键词: nanometer ${
m Ti0}_2$; disinfecting bacteria; preservation; flashlight; photocalysis

基金项目: 广东省科技计划项目(B202)

作者	单位	4	4	4	4	
叶盛英	华南农业大学食品学院,广州 510642			7		
刘诗乐	华南农业大学食品学院,广州 510642	81	161	W1 3	161	16
贺明书	华南农业大学食品学院,广州 510642	4	4	4	-	

摘要点击次数:8

全文下载次数:9

中文摘要:

利用纳米二氧化钛光催化活性高的特性,对纳米二氧化钛闪照强光光催化杀菌与保鲜技术进行了初步研究;采用 $L_{16}(4^5)$ 正交试验探讨了纳米二氧化钛浓度、强光的闪照次数、闪照距离和菌液浓度等因素对枯草芽孢杆菌、大肠杆菌杀灭效果的影响;并对龙眼进行保鲜试验。结果表明,纳米二氧化钛在闪照强光作用下对枯草芽孢杆菌、大肠杆菌具有杀灭作用,也能延长龙眼保质期。当 TiO_2 浓度为 4.0×10^{-4} g/ml,闪照次数30次时,杀菌效果最好;当保鲜薄膜含纳米二氧化钛 $1.3\times10^{-4}\sim1.5\times10^{-4}$ g/cm²,闪照距离为8 cm,闪照次数为10次,龙眼保鲜效果最好。

英文摘要:

On the basis of the higher photocalysis characteristics of nanometer TiO_2 , the technology of disinfecting and keeping fruit fresh by photocalysis using nanometer TiO_2 and flashlight was probed. The effect of the dosage of nanometer TiO_2 , the times of flashlight, the distance between flashlight source and the target object and the original concentration of bacteria on disinfecting the bacteria (Bacillus Subtilis, Escherichiacoli) was studied by means of $L_{16}(4^5)$ orthogona 1 experiments. The experiment of keeping longan fresh by the photocalysis was also done. The results show that the photocalysis using nanometer TiO_2 and flashlight is effective for disinfecting the bacteria and extending longan shelf life. The optimal result was obtained: a) for disinfecting the bacteria, the dosage of TiO_2 is 4.0×10^{-4} g/mL and the flashlight times is 30; b) for extending longan shelf life, the times of flashlight is 10, the distance between flashlight and the target object is 8 cm, the added amount of TiO_2 to plastic film is $1.3 \times 10^{-4} \sim 1.5 \times 10^{-4}$ g/cm².

查看全文 关闭 下载PDF阅读器

您是第606958位访问者

主办单位:中国农业工程学会 单位地址:北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org